
 
EL DESPLEGAMENT DELS MOSSOS PREPARAT PEL 

DEPARTAMENT D’INTERIOR ÉS UN DESASTRE. 
 

El Col·lectiu Autònom de Treballadors - Mossos d’Esquadra (CAT), sindicat 
representatiu, mitjançant el present, volem informar a l’opinió pública de les greus 
deficiències amb que el Departament d‘Interior ha preparat el desplegament de 
Barcelona i que, de retruc, afectaran a tota la seguretat pública de Catalunya. 
Volem també deixar constància que el Departament ha ignorat completament a la nostra 
organització a l’hora de dialogar per aconseguir que aquest projecte comú arribés a bon 
terme, menyspreant  les aportacions que, de ben segur, haguéssim pogut fer. 
 

1- EFECTIUS. 
 
La previsió d’efectius que s’ha fet és clarament insuficient i s’està enganyant a la 
ciutadania. Quan es parla de 2600 efectius, aquest xifra, inclou, des del mosso que està 
vigilant una Conselleria fins el que està fent tasques de planificació, passant pels que 
fan investigació i no porten uniforme, no són mossos al carrer. Si sumem els mossos 
que vigilen edificis, que vigilen presons, que van de paisà, que fan planificació, que fan 
tasques de suport logístic, sales de comunicació, recepció de denúncies, recepció de 
comissaries, etc, el nombre real de mossos al carrer, com a molt, pot ser de 1300. 
Alhora, si combinem les condicions de treball dels mossos d’esquadra amb l’haver de 
cobrir el servei 24 hores al dia, 365 dies a l’any, veurem que, per cobrir el lloc de treball 
d’un mossos en calen 6. Per tant, els 1300, queden reduïts a 220, sent generosos. Si 
dividim 220 per deu districtes, vol dir que tindrem 22 policies al carrer les 24 hores del 
dia en cada districte, que, si com seria lògic, van de dos en dos, serien 11 patrulles.  
Però això no és tot, pot discutir-se si 11 patrulles són suficients per 200.000 persones o 
no, hi ha quelcom més greu. No hi havia 2.600 mossos per fer el desplegament de 
Barcelona, així doncs, el Departament, ha tret efectius de tot arreu deixant en situació 
precària totes les comissaries de la resta del territori, el qual, de ben segur, afectarà a la 
seguretat pública de tot el país.  
Entre els efectius que s’han redistribuit per fer front al desplegament hi ha personal de 
presons, deixant la vigilància d’aquestes instal·lacions molt per sota dels mínims 
necessaris per garantir la seguretat. 
 

2- INSTAL·LACIONS. 
 
Tot i que l’1 de novembre ens despleguem a tota Barcelona, no estan acabades totes les 
comissaries. Això implica massificació de persones en les comissaries que estiguin 
obertes, manca d’espai, impossibilitat d’atendre correctament al ciutadà i de treballar 
amb el mínim de condicions necessàries, amb tota la problemàtica que això generarà. 
 
 



 
3- CONDICIONS DE TREBALL. 

A data d’avui, encara no sabem amb certesa les condicions de treball dels companys de 
Barcelona, el qual és una mostra més de la manca de previsió, tot i que coneixem les 
intencions. El Departament, conscient de les mancances que aquí denunciem, pretén 
corregir-les amb el sacrifici dels treballadors d’aquest col·lectiu establint unes 
condicions de treball diferenciades per Barcelona. Entre d’altres, hi haurà molts 
companys que hauran de fer 10 hores de treball diari, en jornada partida, el qual 
implicarà portar l’uniforme entre 11 i 13 hores diàries, impossibilitat de fer una vida 
social normal i una despesa de manutenció mensual molt elevada. Fins quan aguantaran 
aquests companys ? Com realitzaran la seva feina ? 
 

4- UBICACIÓ DE LES UNITATS 
 
Per voluntat política, sense el més mínim respecte pels criteris d’eficiència i eficàcia, es 
pretén el trasllat de moltes unitats centralitzades del Cos a Sabadell (algunes ja hi són). 
Diem això perquè la principal càrrega de treball d’aquestes unitats és a Barcelona. Això 
suposa que els mossos inicien servei a Sabadell, s’han de desplaçar a Barcelona i 
després tornar a Sabadell per plegar. Algú ha calculat el nombre d’hores de treball que 
es perden en desplaçaments ?. 
 

5- ESTAT D’ÀNIM 
 
Estem convençuts que els professionals d’aquest Cos, com sempre, salvaran les errades 
dels nostres polítics i que el Cos sabrà satisfer les expectatives de la ciutadania, 
tanmateix, no ens ho estan posant gens fàcil. De fet, els mossos que han de cobrir 
Barcelona estan molt queixosos de com s’estan fent les coses i preveiem un índex molt 
elevat de conflictivitat. Per això considerem molt important que la ciutadania conegui el 
què passa, més enllà dels missatges publicitaris, a fi que entengui el que pugui 
esdevenir. Sembla mentida que l’actual govern no hagi aprofitat l’experiència 
acumulada en tots aquests anys de desplegament per afrontar el repte d’assumir la 
seguretat ciutadana a la nostra capital amb molta més seriositat. 
 
SALUT ! 
 
 
 
Enric ALSINA ILLA, Secretari General del CAT. 
 
Catalunya a 18 d’octubre del 2.005. 

 

 


